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Hulíňan

VYDÁVÁ MĚSTO HULÍN                                                                   ŘÍJEN 2018

10/2018

Výsledky komunálních voleb v Hulíně

Kulturní pozvánky

Kandidátní listina Kandidát Navrhující 
strana

Politická 
příslušnost

Hlasy Pořadí 
zvoleníč. název poř. 

č. příjmení, jméno, tituly věk abs. v %
1 Sdružení nestraníků 1 Omasta Vladimír Ing. 46 NK BEZPP 451 9,82 1
1 Sdružení nestraníků 2 Veselský Petr Mgr. 47 NK BEZPP 414 9,01 2
3 KDU - ČSL 3 Pecháčková Anna DiS. 36 KDU-ČSL BEZPP 425 9,47 1
3 KDU - ČSL 2 Holubníček Leoš 37 KDU-ČSL BEZPP 408 9,09 2
4 ODS 1 Hoza Roman Mgr. 51 ODS ODS 1 204 10,07 1
4 ODS 4 Janů Irena Mgr. 47 ODS ODS 865 7,24 2
4 ODS 3 Zimčíková Jana 52 ODS ODS 862 7,21 3
4 ODS 2 Stratil Radek 47 ODS BEZPP 776 6,49 4
4 ODS 5 Fuksa Radek Mgr. 28 ODS BEZPP 754 6,31 5
4 ODS 6 Drcmánek Robert 49 ODS BEZPP 724 6,06 6
5 KSČM 1 Kuchařík Bohumil Ing. 55 KSČM KSČM 370 11,13 1
6 NEZÁVISLÍ 2 Fuksa Bronislav Ing. 57 NEZ BEZPP 601 10,89 1
6 NEZÁVISLÍ 1 Schaffer Jiří Ing. 59 NEZ BEZPP 518 9,39 2
6 NEZÁVISLÍ 5 Polák Petr 65 NEZ BEZPP 508 9,20 3
7 ANO 2011 1 Žůrek Jaromír Ing. Bc. MBA 46 ANO ANO 487 9,31 1
7 ANO 2011 3 Pospíšil Petr 36 ANO ANO 427 8,16 2
7 ANO 2011 2 Macháček Jiří Mgr. 50 ANO BEZPP 408 7,80 3

Kandidátní listina Hlasy Počet 
kandi- 
dátů

Přepočtený 
základ 

dle počtu 
kandidátů

Přepočtené % 
platných 

hlasů

Počet 
man- 
dátůč. název abs. v %

1 Sdružení nestraníků 4 591 12,68 17 36 214,00 12,67 2
2 ČSSD 1 123 3,10 14 29 823,29 3,76 0
3 KDU - ČSL 4 484 12,38 17 36 214,00 12,38 2
4 ODS 11 946 32,99 17 36 214,00 32,98 6
5 KSČM 3 324 9,18 17 36 214,00 9,17 1
6 NEZÁVISLÍ 5 516 15,23 17 36 214,00 15,23 3
7 ANO 2011 5 230 14,44 17 36 214,00 14,44 3

zdroj: www.volby.cz
www.volby.idnes.cz

Děkujeme všem, 
kteří se zúčastnili ko-
munálních voleb do za- 
stupitelstva města Hu-
lína, které proběhly  
5. a 6. října 2018. 

Volební účast v těch- 
to volbách byla 42,19 %,  
bylo odevzdáno celkem 
36 214 platných hlasů.

Přejeme všem nově 
zvoleným 17 zastupite-
lům, aby se jim v no-
vém funkčním období 
dařilo. 

redakce
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Hry seniorů Hulín 2018

V pátek 7. září proběhl 9. ročník Her seni-
orů Mikroregionu Jižní Haná, který již potřetí 
hostilo město Hulín. Seniorských her se zú-
častnily čtyři města a obce – Chropyně, Kva-
sice, Tlumačov a Hulín. Slavnostní zahájení 
proběhlo ráno na hulínském náměstí, kde vy-
stoupili DH Hulíňané a Mažoretky Kontrasty 
Hulín, soutěžící seniory přivítali i starostové 
jednotlivých obcí a popřáli jim hodně zdaru 
při hrách. Každá obec byla zastoupena deseti 
soutěžícími, kteří byli rozděleni do dvou druž-
stev po pěti. Soutěžilo se nejen ve fyzických ak-
tivitách – kuželky, přitahování naplněných PET 
lahví, koulení barevných míčků do správného 
kelímku či běh dvojic s míčem mezi boky – ale 
i v těch vědomostních, zaměřených na trénink 
paměti. Na jednotlivé disciplíny dohlíželi žáci 
Základní školy Hulín, kteří měli na starost 
měření soutěžních časů a dodržování pravidel 

fair play. Součástí her byl i kulturní program 
jednotlivých zástupců obcí, kdy hulínské seni-
orky předvedly nápadité taneční vystoupení na 
písničku od Ewy Farné „Mám boky jako skříň“, 
které vyvolalo velký obdiv a potlesk všech v sále.  
Pro diváky podporující svou obec byla připra-
vená také vědomostní aktivita, a to historický  

kvíz zaměřený na osmičkové roky naší historie. 
Celkem se zapojilo 120 lidí, z nichž 39 odpově-
dělo správně na všechny otázky. Ze správně vy-
plněných kvízů se vylosovalo 10 výherců, kteří 
obdrželi drobnou odměnu.

A výsledky 9. ročníku her? Říká se „do tře- 
tice všeho dobrého“ – Hulín se stal potřetí po-
řadatelem těchto her a obě hulínská družstva 
obsadila první dvě místa a vyhrála tedy dva 
nejcennější kovy, což se jim za celou dobu se-
niorských her ještě nestalo. První místo obsa- 
dilo družstvo Hulín II. ve složení Tinko Josef, 
Tinková Anna, Poláková Jarmila, Švestková 
Dana a Rychterová Zdena, druhé místo pat-
řilo Hulínu I. ve složení Malošík Karel, Ma-
lošíková Anna, Druláková Hana, Roháčková 
Ludmila a Bradíková Anna, a na třetím místě 
se umístilo družstvo Kvasice I. Po slavnostním 
vyhlášení následovala volná zábava, o kterou  
se postaral úžasný DJ Ivan Valouch. Výher-
cům gratulujeme a děkujeme všem za účast  
a podporu jednotlivých družstev.

redakce

MUZEUM F. SKOPALÍKA 
V ZÁHLINICÍCH Portáši

Ve čtvrtek 20. 9. proběhla v Muzeu Františka Skopalíka v Záhlini-
cích beseda Daniela Drápaly s názvem Portášské příběhy. Portáši se na 
našem území, respektive na Moravě, objevovali během 17. a 18. sto- 
letí a jejich úkolem bylo chránit vrtkavé hranice Moravy a Uher a sta- 
rat se o bezpečnost místních obyvatel. O portáších se v jednom ze 
svých děl zmiňuje i František Skopalík. Po skončení besedy členo-
vé moderního Valašského sboru portášského představili tradiční 
portášskou výzbroj a oděv. Krásná historická atmosféra muzea ještě 
umocnila celé povídání o dávných mužích, kteří zhruba před třemi 
staletími zajišťovali bezpečí obyvatel na Moravě.

redakce

Pozvánka do muzea
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„KOŠT MARMELÁD“ v Záhlinicích

Sezóna zavařování  již pomalu končí, po-
lice ve spižírnách jsou zaplněné sklenicemi se 
zavařenými přebytky ze zahrad. 

Dovolujeme si všem tvůrkyním a tvůrcům 
marmelád připomenout, 

že 3. 11. 2018 proběh-
ne v hospodě „U Čápa”  
v Záhlinicích tradiční 
KOŠT MARMELÁD, 

kde se bude-
me moci sejít, 
popovídat si 

o (nejen) marmeládách, vyměnit recepty a 
hlavně ochutnat ty nejlepší, které byly v na-
šich kuchyních vytvořeny, a následně z nich 
vybrat ty, které nejlépe vyhodnotí nejen po-
rota, ale také sami účastníci koštu. 

Vy, kteří chcete předvést své již tradiční 
nebo naopak originální a kreativní kulinářské 
umění, prosím přineste, přivezte či jakkoliv 
jinak dopravte vzorky (cca 200 ml) vašich do-
mácích marmelád a džemů na sběrná místa 
do 26. října 2018. 

Sběrnými místy jsou kancelář MAS Jižní 
Haná (vchod D ze dvora - Městský úřad Hu-
lín, nám. Míru 162, Hulín, tel.: 573 502 707),  
Muzeum Františka Skopalíka (Záhlinice 24,  
tel.: 603 860 128) a Informační centrum 
(nám. Míru 123, Hulín, tel. 735 708 266).  

Začátek veřejné ochutnávky je od 11:00 hod.  
a vyhlášení výsledků v 15.00 hod. 

V tento den proběhne současně v záhlinic-
kém muzeu také už tradiční „Den řemesel“. 

redakce

Z RADNICE

Zahájena regenerace  
panelového sídliště Družba II

Začátkem měsíce října zahájila firma Ro-
vina stavební, a. s., stavbu a názvem Regene-
race panelového sídliště Družba II. Jedná se 
o předposlední etapu, jejímž cílem je přede-
vším vytvořit dostatek parkovacích míst, kte-
rých bude vybudováno 48. Součástí bude také 
rekonstrukce chodníků, městského mobili-
áře, místa pro kontejnery na tříděny odpad  
a zeleň. Pro nejmenší budou vybudována dvě 
dětská hřiště s umělým povrchem a novými 
hracími prvky. Stavba bude dokončena do po- 
loviny měsíce prosince.

Odbor rozvoje města a životního prostředí

Rekonstrukce  
ulice Kostelní

Poslední letošní investiční akcí bude pro-
vedení rekonstrukce části ulice Kostelní, a to  
od hlavní komunikace po most přes řeku 
Rusavu. Po provedené výměně vodovodního 
řadu tak dojde nejen k rekonstrukci místní 
komunikace, ale přilehlých chodníků a čás-
ti veřejného osvětlení. Stavbu provádí firma 
Správa a údržba silnic Kroměřížska, s. r. o., 
a její dokončení je naplánováno do konce mě-
síce listopadu. 

Odbor rozvoje města a životního prostředí

Tříděný odpad

Možná si někteří z vás všimli, že od 1. 1. 2018  
již tříděné složky komunálního odpadu 
jako jsou plasty, papír, sklo a kovy nevyváží 
v Hulíně společnost RESO, dobrovolný sva-
zek obcí, ale firma Biopas, s. r. o. Je to tím, že 
RESO DSO ukončilo svou činnost k 31. 12.  
2017. Pro vás občany se však nic zásadního 
nezměnilo, odpad třídíte dál do kontejnerů, 
které jsou rozmístěny na veřejném prostran-
ství, na místech, kde jste byli zvyklí. Rozdíl 
je pouze v tom, že přes třídící linku přejdou 
pouze plasty, proto je velmi důležité, aby se 
do příslušných kontejnerů dostal ten odpad, 
který tam skutečně patří. V opačném případě 
jsou odpady z celého kontejneru znehodno-
ceny a dostanou se na skládku a nikoliv do re-
cyklace. Jedná se zejména o sklo (oba druhy) 
a kovové odpady. Za zmínku stojí informace, 
že díky recyklaci a využití papíru, plastů, skla, 
kovů a nápojových kartonů bylo za rok 2017 
v rámci tříděného sběru a využití odpadů z 
obalů v celém systému EKO-KOM uspořeno 
20,3 mil. GJ energie, tedy zhruba tolik, kolik 
v průměru spotřebuje za rok více než 310 
tisíc domácností. Město Hulín, potažmo vy, 
občané, jste díky třídění uspořili 10 151 GJ 
energie. Proto „Má to smysl, třiďte odpad!!!“ 
Třídění je také důležité i z toho důvodu, že 
tím snižujete množství odpadu, který násled-
ně dáváte do popelnic, a který se dostává na 
skládku. 

Na podporu třídění komunálního od-
padu město Hulín nabízí občanům Hulína, 
Záhlinic a Chrášťan tašky na tříděný odpad, 
které je možné si zdarma vyzvednout na 
Městském úřadě v Hulíně na odboru roz-
voje města a životního prostředí, dv. č. 220, 
221 nebo 229. Tašky si mohou vyzvednout 
ti občané, kteří je ještě neobdrželi a mají  
o ně zájem.  

Co se týče již dlouho avízovaných kom-
postérů na bioodpad, je situace taková, že 
je dokončené výběrové řízení a čeká se na 
schválení od poskytovatele dotace. Následně 
bude uzavřena smlouva s dodavatelem, takže 
předpoklad dodání kompostérů je do konce 
listopadu. Následně by měly být kompostéry 
distribuovány mezi občany.  

Odbor rozvoje města a životního prostředí

INZERCE

Pozvánky
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ZKRÁCENÝ  
PŘEHLED USNESENÍ

 ZKRÁCENÝ PŘEHLED USNESENÍ
z 84. schůze Rady města Hulína, která se konala dne 15. 8. 2018

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu zve-
řejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů, 
v platném znění.

1/84/RM/2018 
Záměr prodeje části pozemku parc. č. 881  
v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje ke zveřejnění
záměr prodeje části pozemku parc. č. 881  
v k. ú. Hulín o výměře cca 60 m2 za účelem 
předzahrádky u rodinného domu. 

2/84/RM/2018 
Podnájem stavby bez č. p. na pozemku parc. 
č. 2708/2 v k. ú. Hulín
Rada města Hulína uděluje souhlas
s uzavřením smlouvy o podnájmu nebyto-
vých prostor stavby bez č. p. na pozemku 
parc. č. 2708/2 v k. ú. Hulín o výměře 1500 m2  
nájemci NWT, a. s., se sídlem nám. Míru 1217,  
768 24 Hulín, IČ: 63469511, pro podnájemce  
ENVIEL Systems, s. r. o., sídlem tř. T. Bati 269,  
760 01 Zlín, IČ: 01966618. 

3/84/RM/2018 
Nájem části nebytových prostor budovy  
č. p. 988 a budov bez č. p. na poz. parc. č. 2711  
a parc. č. 2708/2, vše v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje
smlouvu o nájmu nebytových prostor části 
budovy č. p. 988 na pozemku parc. č. 2707  

a části budov bez č. p. na poz. parc. č. 2711 
a parc. č. 2708/2, vše v k. ú. Hulín, o celkové 
výměře 1697 m2 f. XXX XXX, sídlem XXX 
XXX, Kroměříž, IČ: 12730939, za cenu ná-
jemného 495.480 Kč/rok + DPH na dobu ne-
určitou od 1. 9. 2018.

4/84/RM/2018 
Nájem části nebytových prostor budovy č. p. 
988 a budovy bez č. p. na poz. p. č. 2711, vše 
v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje
smlouvu o nájmu nebytových prostor části 
budovy č. p. 988 na pozemku parc. č. 2707  
a budovy bez č. p. na poz. parc. č. 2711, vše  
v k. ú. Hulín, o celkové výměře 982 m2 spo-
lečnosti Velkoobchod MONSIVA, s. r. o., síd-
lem Kostelní 988, 768 24 Hulín, IČ: 29250803,  
za cenu nájemného 330.336 Kč/rok + DPH  
na dobu neurčitou od 01. 08. 2018. 

5/84/RM/2018 
Dodatek k Příkazní smlouvě - Rekonstruk-
ce chodníku podél silnice I/55 v Hulíně -  
II. etapa
Rada města Hulína schvaluje
Dodatek k Příkazní Smlouvě se společností 

Prodin, a. s., IČ: 25292161, se sídlem Jiráskova 
169, 530 02 Pardubice, za účelem zpracování 
žádosti o příspěvek ze Státního fondu doprav-
ní infrastruktury včetně zajištění související 
administrace na akci „Rekonstrukce chodníku 
podél silnice I/55 v Hulíně - II. etapa“.

6/84/RM/2018 
Hospodaření města Hulína za I. pololetí 2018
I. Rada města Hulína doporučuje zastupi-
telstvu města schválit
zprávu o hospodaření města Hulína za I. po-
loletí 2018.

7/84/RM/2018 
Rozpočtové opatření města Hulína č. 3/2018
Rada města Hulína doporučuje zastupitel-
stvu města schválit
v souladu s ust. § 84 odst. 2 písm. b) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích, ve znění později 
vydaných předpisů a ustanovení § 16 zákona 
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění později vyda-
ných předpisů rozpočtové opatření č. 3/2018.
Mgr. Roman Hoza v. r. - starosta města Hulína

Petr Polák v. r. - místostarosta města Hulína

 ZKRÁCENÝ PŘEHLED USNESENÍ
z 85. schůze Rady města Hulína, která se konala dne 29. 8. 2018

1/85/RM/2018 
Věcné břemeno na částech pozemků parc. 
č. 396, 397/1, 451/1, 452, 477/1, 479, 496/1, 
516/1, 564, 1866/1, 1867/1, vše v k.ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje
dodatek č. 1 smlouvy o smlouvě budoucí o zří- 
zení věcného břemene č. 1040008891/001  
na částech pozemků parc. č. 396, 397/1, 
451/1, 452, 477/1, 479, 496/1, 516/1, 564, 
1866/1, 1867/1, vše v k. ú. Hulín, se společ-
nosti E.ON Distribuce, a.s., České Budějovice,  
IČ: 28085400, s navýšenou cenou na 175.500 Kč  
+ DPH z důvodu umístění telekomunikační 
sítě jako součásti kabelového vedení VN. 

2/85/RM/2018 
Věcné břemeno na části pozemku parc. č. 
1974/1 v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje
zřízení věcného břemene dle smlouvy o smlou- 
vě budoucí na části pozemku parc. č.1974/1  
v k. ú. Hulín společnosti Česká teleko-
munikační infrastruktura, a. s., Praha,  
IČ: 00546178, za cenu 2.000 Kč + DPH,  
náklady spojené s vkladem do katastru ne-
movitostí a pořízení geometrického plánu. 

3/85/RM/2018 
Věcné břemeno na částech pozemků parc. č.  
1849/2, 1851/1, 1845/2, 1841/10, 1850, 
1867/1, 1866/1, 1910/3, 2007/1, 2057, 2064/2, 
1974/1, 1974/13, 2006/1, vše v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje
dodatek č. 1/2018 smlouvy o smlouvě budou-
cí o zřízení věcného břemene č. 1040009067 
na částech pozemků parc. č. 1849/2, 1851/1, 
1845/2, 1841/10, 1850, 1867/1, 1866/1, 1910/3, 
2007/1, 2057, 2064/2, 1974/1, 1974/13, 2006/1, 

vše v k. ú. Hulín se společnosti E.ON Distri-
buce, a. s., České Budějovice, IČ: 28085400,  
s navýšením ceny na 247.100 Kč + DPH z dů-
vodu umístění telekomunikační sítě jako sou-
části kabelového vedení VN.

4/85/RM/2018 
Záměr prodeje pozemku parc. č. 1575/25  
v k. ú. Hulín
Rada města Hulína schvaluje ke zveřejnění
záměr prodeje pozemku parc. č. 1575/25  
v k. ú. Hulín o výměře 123 m2 za účelem roz-
šíření zahrady u RD. 

5/85/RM/2018 
Smlouva na pravidelné provádění odborné 
technické kontroly tělovýchovných nářadí
Rada města Hulína schvaluje
smlouvu č. 496/2018/KM na odbornou 
technickou kontrolu firmou ROTN, s. r. o.,  
IČ: 45194726, se sídlem 8. pěšího pluku 2380, 
738 01 Frýdek-Místek, na dobu neurčitou.

6/85/RM/2018 
Poskytnutí individuálních dotací z Progra-
mového fondu města Hulína pro rok 2018 - 
II. kolo
Rada města Hulína schvaluje
II. kolo výzvy k podání žádostí o poskytnutí 
individuální dotace z Programového fondu 
města Hulína pro rok 2018 na činnost ne-
ziskových organizací, zejména s početnou 
členskou základnou a úspěšnou reprezentací 
města v rámci ČR i v zahraničí s celkovou fi-
nanční dotací ve výši 450.000 Kč.

7/85/RM/2018 
Smlouva o zajištění a provozu SSL certifikátu

Rada města Hulína schvaluje
Smlouvu o zajištění a provozu SSL certifikátu 
s firmou Galileo Corporation, s. r. o., Březe-
necká 4808 Chomutov, IČ: 25448714.

8/85/RM/2018 
Stanovisko k udělení státního občanství Čes-
ké republiky
Rada města Hulína schvaluje
zaslat Krajskému úřadu Zlínského kraje sou-
hlasné stanovisko k udělení státního občan-
ství České republiky žadateli XXX XXX.

9/85/RM/2018 
Veřejná zakázka malého rozsahu „Regene-
race panelového sídliště Družba II, Hulín,  
I. etapa“
I. Rada města Hulína schvaluje
na základě výsledku výběrového řízení veřej-
né zakázky malého rozsahu na akci „Rege-
nerace panelového sídliště Družba II, Hulín,  
I. etapa“ vítěze, kterým se stala firma Rovina 
stavební, a. s., IČ: 45193096, se sídlem Kromě-
řížská 134, 768 24 Hulín, s nabídnutou cenou 
5.182.559 Kč bez DPH, což je 6.270.896 Kč  
vč. DPH, dobou realizace 65 kalendářních 
dní a dobou záruky 120 měsíců. 
II. Rada města Hulína schvaluje
Smlouvu o dílo na akci „Regenerace panelové-
ho sídliště Družba II, Hulín, I. etapa“ s firmou 
Rovina stavební, a. s., IČ: 45193096, se síd-
lem Kroměřížská 134, 768 24 Hulín, s cenou 
5.182.559 Kč bez DPH, což je 6.270.896 Kč  
s DPH, dobou realizace 65 kalendářních dní  
a dobou záruky 120 měsíců.
Mgr. Roman Hoza v. r. - starosta města Hulína

Petr Polák v. r. - místostarosta města Hulína
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100. VÝROČÍ VZNIKU 
ČESKOSLOVENSKA Bouřlivá osmičková léta 20. století v Hulíně

Říjen 1918
Postupná převaha dohodových států na bi- 

tevním poli, zatlačování německé a rakousko- 
uherské armády a kapitulace Bulharska na kon- 
ci září v české společnosti vyvolala naděje  
na dlouho očekávaný mír a ukončení války. 
10. října vystoupil anglický státní tajemník  
s projevem, že Německo mluví o míru, ale ne- 
mluví o takovém míru, jaký byl očekáván  
v dané situaci, a proto ho dohodové státy ne-
přijmou. Snaha nepadnout až na dno a nebýt  
uznán za poražený stát vedla centrální moc-
nosti ještě necelý měsíc vést válku i přes vá- 
lečné prohry a špatnou životní situaci ve vlast- 
ních zemích. Hlad a bída se projevovala i v Ra- 
kousku-Uhersku, respektive v českých zemích,  
kde tíživá hospodářská situace vyvrcholila  
14. října celonárodní stávkou, která byla zamě- 
řena proti vývozu obilí a potravin ze země. 
Stávka proběhla úspěšně, téměř všude v Če-
chách se zastavila práce. Organizátoři stávky 
dokonce zvažovali i vyhlášení nezávislosti, si-
tuaci v Praze však měly úřady pod kontrolou 
a z tohoto kroku tak sešlo. Nejdramatičtější 
podobu měla stávka v Písku, kde byla repub-
lika skutečně vyhlášena, ale píseckou „nezá-
vislost“ záhy ukončil příjezd uherských jed-
notek. Edvard Beneš musel s nastálou situací 
uspíšit vytvoření návrhu na zřízení prozatím-
ní čsl. vlády (v jejímž čele stál T. G. Masaryk, 
ministrem vojenství byl M. R. Štefánik a sám 
Beneš byl ministrem zahraničí). Tuto vládu 
začaly uznávat dohodové mocnosti, ačkoliv 
se původně počítalo s vyhlášením až na výro- 
čí bitvy na Bílé hoře 8. listopadu. Na znepoko-
jivé události v zemi zareagoval císař Karel I.,  
který 16. října vydal manifest o federalizaci 
tzv. Předlitavska, kam spadaly dědičné země 
Rakouska, tedy i české země, ve snaze za-
chránit monarchii. Ovšem tento manifest se 
netýkal Slovenska, jelikož Slovensko patřilo 
do sféry vlivu Uherska. Události vzaly rych-
lý spád, došlo k uznání prozatímní čsl. vlády 
dohodovými státy a vydání Washingtonské 
deklarace, která prohlašovala samostatnost 
čsl. státu na republikánských principech. 
Všechny tyto události vedly zástupce Rakous-
ka-Uherska k přijetí mírových podmínek  
a 27. října rakousko-uherský ministr zahrani-
čí Andrássy odeslal dohodovým státům nótu, 
ve které Rakousko-Uhersko přijalo mírové 
podmínky, včetně práva na sebeurčení dřívěj-
ších částí monarchie. Zveřejnění Andrássy-
ho nóty o den později, tedy 28. října 1918,  
v českém tisku vedlo k pozdvižení českého lidu  
a vyhlášení samostatnosti Československa.
28. říjen v Hulíně

Hulín se může pyšnit tím, že jako první 
město v regionu se dozvěděl o vzniku Česko- 
slovenska. Zpráva z Prahy přišla do města 
okolo 23. hodiny 28. října 1918. Na zprávu 
hned zareagoval spolek Omladina a členo-
vé Sokola, kteří na náměstí zpívali národní 
písně, stříleli z loveckých pušek a provolávali 
„SLÁVA!“ Následně vyšli do ulic a rozespalým 
občanům předávali šťastnou zprávu o jejich 
nově nabyté svobodě. Další den brzy ráno se 
na náměstí shlukl dav obyvatel, ke kterým se 
postupně přidávalo víc a víc lidí. Ti pak, když 
obešli okolní ulice, v průvodu vyrazili k bu-
dově radnice, z jejíhož okna tehdejší starosta 
Josef Omasta přečetl večerní telegram, hlása-
jící vznik samostatné republiky. Dav se poté 

přesunul k nádraží, odkud vyprovodil zem-
ského poslance Josefa Pastyříka do Kroměříže,  
kde pořád nic o státní změně nevěděli. Žactvo  
pro tento mimořádný den dostalo volno, ale do- 
spělí se museli vrátit zpět ke svým povinnos-
tem, a proto bylo dohodnuto, že se ve večer-
ních hodinách uspořádá na náměstí slavnostní 
manifestace, kde budou sděleny nové zprávy  
a další následné postupy. Večer se lidé shro-
máždili na náměstí před domem J. Pastyříka, 
který oznámil ustanovení Okresního národ-
ního výboru, jenž převzal slib od veškerých 
zemských a státních úřadů, a tím převzal od-
povědnost za klid a pořádek v celém politic-
kém okrese, vzpomenul hrůzy války a vyzval 
občany, aby slíbili dodržování všech dosud 
platných zákonů. Lidé nadšeně souhlasili a po-
zvedli svou pravici ke slavnostní přísaze.

Říjen 1938
Na počátku října zasedl mezinárodní vý-

bor v Berlíně, který stanovil pásma, jež měla 
být odevzdána Německu. Pro toto rozdělení 
vycházel ze sčítání lidu z roku 1910, tedy z let 
monarchie, kdy ještě probíhala značná ger-
manizace národů v zemi. A tak do sféry vlivu 
Německa připadla i národnostně česká města 
a města s důležitým strategickým významem, 
jako např. Břeclav, Lednice, Znojmo, Most, 
Duchcov nebo Polička. Odevzdáním pohra-
ničí došlo k přerušení důležitých železničních 
uzlů, kdy bylo například znemožněné spojení 
Prahy a Brna s Bratislavou, neboť pražská trať 
do Brna vedla přes Českou Třebovou. Splněny 
byly i nároky Polska na Těšínsko, kdy po ode- 
vzdání území se obyvatelstvo země Moravsko- 
slezské zmenšilo z tří a půl milionů na dva mi-
liony. Nárokům Maďarska na území na Sloven-
sku bylo vyhověno až v listopadu. Slovensko  
v čele s Hlinkovou slovenskou ľudovou stra-
nou začalo požadovat autonomii Slovenska  
v rámci soustátí a již 7. října byla vyhlášena 
slovenská autonomní vláda, v jejímž čele sta-
nul katolický kněz Jozef Tiso. Po vzoru Slo-
venska s autonomními požadavky vystoupili  
i političtí představitelé Podkarpatské Rusi, kte-
ří rovněž složili svou autonomní vládu. Tak se 
poprvé objevil název Česko-Slovensko, jenž 
oficiálně vešel v platnost v listopadu. Po při-
jetí podmínek Mnichova podal Edvard Beneš  
5. října svou abdikaci na prezidentský post  
a na konci měsíce odletěl do Londýna, kde 
strávil 6 let v exilu. Odebrání hranic a zmenše-
ní území vedlo k vnitřní přeměně státu a velké-
mu nárůstu uprchlíků, kteří směřovali ze Sudet 
do vnitrozemí. Stěhování uprchlíků se dotklo  
i Hulína, kam se přistěhoval značný počet ro-
din ze severu Moravy, především ze Zábřehu. 
Město se snažilo postarat o všechny vystěhova-
né rodiny ze Sudet, a proto jim bylo zajištěno 
prozatímní ubytování v cukrovaru, kde jim 
bylo rovněž poskytnuto hromadné stravová-
ní. Kromě lidí se z pohraničí stěhoval i český 
průmysl a zastupitelé města vynaložili velké 
úsilí, aby se ve městě usadil některý z evakuo- 
vaných podniků. Proto městská rada vypra-
covala brožuru, ve které informovala úřady 
a veřejnost o výhodách, jaké město novému 
průmyslu nabízí. Vyzvednuta byla především 
železniční, automobilová a poštovní doprava, 
volné pozemky pro stavbu podniků a výhod-
ná poloha města. Mezi prvními firmami našla 
v Hulíně zázemí firma Elektromotor SKRAT 
bratří Rýznerů v čele s Leonardem Rýznerem, 

která se soustředila na výrobu elektromotorů  
a elektrických praček.

Z důvodů náhlých hraničních i vnitřních 
změn byly oslavy svátku 28. října zakázány. 
Přestože se slaviti nesmělo, občané Hulína  
se rozhodli oslavit vznik republiky alespoň ti-
chým aktem a téměř ve všech oknech vyvěsili 
vlajky a prapory.

Říjen 1948
Počátkem měsíce se začala kopat cukrov-

ka, z důvodu velkého sucha šla práce velmi 
těžko a většinu úrody museli rolníci vyorá-
vat. Sklizenou cukrovku zpracovával již jen 
jeden cukrovar, a to bývalý rolnický, který 
započal svou kampaň 10. října a ukončil ji 
17. listopadu. Za toto období bylo zpraco-
váno 405 00 q řepy. V říjnu byl dosavadní 
velitel SNB (Sbor národní bezpečnosti)  
S. Chmelík převelen do Břeclavi a na jeho 
místo nastoupil Fr. Němec. Dne 5. října byla 
v sokolovně uspořádána vzpomínka na Mni-
chov 1938 a události s ním spjaté, při které 
bylo řečeno, že potupný Mnichov se nesmí 
již nikdy opakovat a zárukou tohoto slibu 
je věrné spojenectví se Sovětským svazem,  
který ovšem Československu v roce 1938 ni-
jak nepomohl, i když byl členem Společnosti 
národů a s Československem měl uzavřenou 
smlouvu o vzájemné pomoci a spolupráci. 
Tehdy SSSR neměl důvod zasahovat do ně-
meckých záležitostí v Československu, jeli-
kož od 2. poloviny 20 let vedlo s Německem 
úzkou spolupráci na diplomatické úrovni,  
ze které Sovětskému svazu vyvstala případná 
možnost územního rozšíření, která se pak 
projevila na úkor Polska. Což už kvůli tvrdé-
mu komunistickému režimu řečeno nebylo.

Co se týká počasí, v měsíci říjnu bylo přes 
den většinou krásně a panovalo sucho. Dne 
11. října se ale objevil první přízemní mrazík, 
kdy na teploměru naměřili -7° C. 

Ke konci měsíce se připravovaly oslavy  
28. října, tentokráte ve znamení 30. výročí 
vzniku samostatného Československa. V před- 
večer svátku, tedy ve středu 27. října, se v soko- 
lovně konaly oslavy, kde s projevem vystoupil 
učitel Skopal, následovala hudební a taneční 
čísla, zpěv státní hymny a vyhlášení, že hu-
línští rolníci splnili všechny kontingenty pro 
rostlinnou i živočišnou výrobu na 100 %.  
V neděli odpoledne byly na náměstí zorga-
nizovány závody s názvem Manifestační běh  
28. října. Běhu se zúčastnilo jen 15 osob,  
a to z toho důvodu, že počasí zrovna běhu 
nepřálo.

Říjen 1968
Cukrovka se sklízela i v roce 1968. Opět její 

sklizení s sebou neslo úskalí. Oproti roku 1948, 
kdy sklizení komplikovalo sucho, v roce 1968 
to byl déšť. Díky strojům se cukrovku povedlo 
sklidit, i když se značnými ztrátami. V souvis-
losti se sklizní cukrovky a zvýšeným provozem 
do cukrovaru došlo v jeho blízkosti ke zranění 
dvou chodců J. Petra a A. Oharka, kteří byli 
oba sraženi osobním automobilem, ale každý 
v jinou dobu, a utrpěli vážná zranění.

Připomeňte si s námi vznik Českoslo-
venska a přijďte v neděli 28. října na náměs-
tí a užijte si pohodovou atmosféru první 
republiky.

E. Koukalová
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HULÍN KDYSI A DNES

A dnes tady máme dvě párové fotografie 
z Hulína. Na jedné můžete vidět, jak se pro-
měnil v čase pohled na budovu ZŠ (původně 
ZDŠ). Historický pohled je z doby jejího po-
stavení v roce 1958. A zatímco škola během 
60 let z vnějšího pohledu „pouze“změnila 
okna, vstupní dveře a fasádu, okolí se pro-

měnilo novou zástavbou natolik, že z iden-
tického místa budova školy téměř není vidět.  
A jak zaznělo v komentářích na Fb, škoda 
těch topolů. 

Druhá párová fotografie vám dává srov-
nání prostoru dnešního „kruháče“u mostu 
přes Rusavu (odbočka na Holešov). Byť ten 

časový rozdíl není až tak velký, rozdíl mezi 
vzhledem tohoto prostoru z doby, kdy se kři-
žovatka rekonstruovala, a dnešním stavem je 
dosti patrný.

text a současné foto: Ing. Ivo Káňa, dobové  
fotografie: Břetislav Kvapilík a Aleš Krška

INZERCE
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PŘÍSPĚVKOVÉ ORGANIZACE

Vážení odběratelé,
na začátku topného období, které nás 

čeká, bychom vás chtěli ubezpečit, že jsme  
i letos připraveni na bezproblémové zahájení. 
V letním období proběhly veškeré práce, kte-
ré by měly zabezpečit spolehlivou dodávku 
tepla a teplé vody. Právě spolehlivost pova-
žujeme za jednu z nejdůležitějších předností 
naší společnosti. 

Za neméně důležitou považujeme samo-
zřejmě cenu tepla. Jak jste pravděpodobně za-
registrovali, tak právě tato oproti předchozím 
letům výrazně klesla. Důvodů je hned něko-
lik. Předně je to splacením úvěru za centrální 
zásobování teplem a současně výraznějším 
poklesem ceny zemního plynu.

V médiích se nyní začínají množit infor-
mace o růstu cen zemního plynu a elektrické 

energie. Určitě dobrou zprávou pro vás jako 
naše odběratele je, že jsme v dostatečném 
předstihu smluvně zajistili dodávku zemního 
plynu i na roky 2019 a 2020. Cena je na úrov-
ni letošního roku, což vám zajistí cenovou 
stabilitu i v dalších letech.

Věříme, že i v nadcházející sezóně budete  
s našimi službami spokojeni. 

Martin Procházka, jednatel společnosti

SATE Hulín

AKADEMIE 3. VĚKU

Ve čtvrtek 19. 9. studenti Akademie 3. věku zahá-
jili jubilejní 10. ročník, do kterého jim starosta města  
R. Hoza přišel popřát hodně zdaru a sil. Poděkoval 
také za skvělé umístění hulínských družstev na Senior- 
ských hrách Mikroregionu Jižní Haná.

Hned při prvním setkání byla pro seniory připrave-
ná přednáška o kávě a její bohaté historii. Velmi pou-
tavě o této horké pochutině povyprávěl pan Hora, kte-
rý celé své vystoupení obohatil i o ochutnávkou kávy 
Hulíňanka, jež je dostupná v nově otevřené pražírně  
v Hulíně na Holešovské ulici.

Úžasná vůně kávy provoněla celý sál a zpříjemnila 
tak vstup do nového školního roku.

redakce

Pozvánka na příští  
Akademii 3. věkuINZERCE

INZERCE
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MATEŘSKÁ ŠKOLA Prázdniny v mateřské škole

Vážení čtenáři,
před pár dny jsme s kolegyněmi s úsmě-

vem na tvářích přivítali nový očekávaný škol-
ní rok. Vše je pro děti připravené, uklizené  
a nazdobené. Jen málokdo z vás ale tuší, ko-
lik úsilí, elánu a pracovního nasazení jsme  
do těchto příprav vložili. Chtěla bych vás 
touto cestou alespoň s některými změnami  
a vylepšeními seznámit. Protože na nás v době  
prázdnin čeká vždy velká řada úprav a re-
konstrukcí, tak jsme si na pracovišti Eduarda 
Světlíka 1197, které užíváme společně s dětmi 
z organizace Decent Hulín, p. o., trošku po-
spíšili a první rekonstrukce se zde uskutečnila 
již v měsíci květnu. S velkým potěšením dnes 
vítáme skutečnost, že máme na školní zahra-
dě nový certifikovaný herní povrch, který dě-
tem slouží k rozličným herním a sportovním 
aktivitám a maximálně zvýšil bezpečnost po-

hybu dětí v těchto prostorách. Na pracovišti 
Záhlinice 105 jsme také nezaháleli. K dneš-
nímu dni jsou nově vymalovány a pro děti 
připraveny všechny prostory MŠ a od 3. září 
jsme rozšířili provozní dobu na časové roz-
mezí 6:15 - 15:45 hodin. Rekonstrukcí v době 
prázdnin prošla také budova Družba 1132. 
Jednalo se o rozsáhlou výměnu vodovodního 
potrubí zasahujícího téměř do všech prostor 
MŠ a rekonstrukci sociálního zařízení dětí  
v přízemí ve třídách Žabičky a Sluníčka. Mů-
žeme směle říct, že zde nezůstal „kámen na ka- 
meni“. Výsledek však za to stojí. V tomto smě-
ru je třeba velmi ocenit práci provozních pra-
covnic ve všech třech budovách mateřské ško-
ly, které se snažily s maximálním pracovním 
nasazením vše zvládnout tak, abychom měli  
naše třídy a ostatní prostory pro vás a pro děti 
v novém školním roce připraveny. Děkujeme 

také rodičům dětí, kteří nám vycházeli vstříc 
a pokud mohli, tak si své děti při prázdnino-
vém provozu nechávali doma, abychom vše 
mohli zvládnout a dokončit. V neposlední 
řadě bych také chtěla dodat, že výčet těchto 
úprav a rekonstrukcí by byl velmi omezený, 
pokud bychom neměli podporu a důvěru na-
šeho zřizovatele.

S úsměvem na tvářích tedy vítáme nový 
školní rok. Přeji všem dětem spoustu rados-
ti s námi, kteří se je budeme snažit připravit 
nejen pro pozdější úspěšný vstup do prvních 
tříd základní školy, ale především pro život 
sám. Věřím, že společně s dětmi a rodiči 
dokážeme pohodově „plout na jedné lodi“,  
na klidné hladině následujících dnů a měsíců 
až do června, kdy se se slzami v očích budeme 
loučit s našimi předškoláčky.

Andrea Hradilová, ředitelka MŠ Hulín

Mateřská škola Záhlinice

Dva měsíce prázdnin rychle uběhly,  
a i když jsme si je hezky užili, přesto jsme 
se rádi vrátili do naší pěkné školičky. Čeka-
la nás krásně vymalovaná a připravená tří-
da, ale také noví kamarádi. Děti se zapojily 
do školkového režimu a začala vznikat nová 
přátelství. Nové děti se seznámily s prostory 
v mateřské škole a každý den jsou vedeny  
k vytváření pěkných vztahů mezi sebou na-

vzájem. Snažili jsme se navodit radostnou  
atmosféru ve třídě, aby děti chodily do mateř-
ské školy rády a prožívaly společně příjemné 
chvíle. Hezké počasí jsme využili ke hrám a 
sportování na školní zahradě. 

11. září jsme navštívili Muzeum Františka 
Skopalíka, kde jsme se přivítali s paní Navrá-
tilovou a zhlédli výstavu „A já bych se tak 
ráda vdávala“. 

26. 9. se uskutečnilo v naší třídě tradiční 
štrúdlování, kde jsme společně s rodiči upekli 
jablečné štrúdly a po nich následovala třídní 
schůzka s paní ředitelkou Bc. Andreou Hra-
dilovou. Léto skončilo, ale podzim přichází 
pozvolna. Těšíme se na sklizeň podzimních 
plodů, kterými si vyzdobíme naši mateřskou 
školu. 

Eva Doleželová, učitelka MŠ Záhlinice

ZÁKLADNÍ ŠKOLA Pozvánka
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Hurá do školy!

V letošním školním roce nastoupilo 56 prv- 
ňáčků. Krásné, nově zařízené a motivující tří-
dy, které připravily paní učitelky, přivítaly ne-
jen nové žáky, ale i rodiče. Na žáky čekaly nové 
učebnice, učební pomůcky, dárky od pana  
starosty a dárky, které získaly vlastní iniciati-
vou učitelky ZŠ. Letos jsme si dovolili luxus  
v podobě nízkého počtu žáků ve třídě pro hlad- 

ké zvládnutí základního trivia našich nej-
mladších, pro větší možnosti diferenciace vý-
uky a pro častější příležitosti výuky v terénu. 
Snad budeme moci i v příštích letech tímto 
směrem pokračovat.

Přejeme všem dětem dobrý start, spokoje-
né tváře a prima třídní klima.

Irena Janů, zástupkyně ředitele ZŠ Hulín

Výuka plavání

Tak jako každým rokem i letos proběhne 
ve 3. a 4. ročnících výuka plavání, na kterou 
se děti vždy velmi těší. Výuka plavání je sou-
částí školního vzdělávacího programu školy. 
V letošním roce se díky naší aktivitě a zapo-
jení se do projektu Podpora výuky plavání  
v základních školách v roce 2018 (III. etapa) 
č. j. MŠMT-10011/2018-11, podařilo zlev-
nit rodičům příspěvek na dopravu. Dotace 
z projektu je určena pouze na dopravu žáků.

Výuka probíhá pod vedením zkušených 
lektorů plavání na plaveckém bazéně v Kro-
měříži a kromě základních plaveckých stylů 
se žáci seznámí i s první pomocí tonoucímu.

Andrea Bublová, učitelka ZŠ Hulín

 „Koulelo se, koulelo, 
červené jablíčko“

V úterý 11. 9. 2018 žáci z 1. A, B a C navští-
vili moštárnu v Hulíně. Se zájmem si prohléd-
li výrobní linku. Viděli velkou káď, ve které 
se jablka myjí, i přístroje, kterými se jablka 
drtí a lisují. Ve stáčírně moštu se podívali, jak 
se mošt plní do sklenic, víčkuje a ukládá do 
přepravek. Zaměstnancům zazpívali veselou 
písničku a přednesli říkanku s pohybem. Od-
měnou pro děti bylo ochutnání ještě teplého 
moštu. Na exkurzi se nám moc líbilo. 

Děkujeme všem pracovníkům za vstřícné 
přijetí, poutavý výklad, neúnavné zodpoví-
dání všetečných otázek a zajímavé provedení 
provozem moštárny.

Eva Cupáková, učitelka ZŠ Hulín

Turnaj třetích tříd

Než začal třeťákům kurz plavání, stihli ještě 
společné atletické dopoledne. V disciplínách běh,  
hod a skok do dálky. Počasí nám přálo a všichni 
sportovci se snažili podat co nejlepší výkony. 
Skok do dálky se stal nově objevenou a oblíbe-
nou disciplínou. Hod do dálky a běh po oválu 
jsou nám již známé. Někteří se stali i vícenásob-
nými vítězi. Chcete znát naše nejlepší atlety?
3. A -  Adam Mikula, Eliška Kolomárová,  
 Hana Staňková
3. B -  Ondřej Tomanec, Matyáš Talafa, Tomáš  
 Raška, Ellen Válková, Julie Spáčilová
3. C -  Lukáš Měrka, Adam Zábojník, Nikola  
 Kolářová, Helen Kocpinar, Jana Rolinková 

Daniela Naučová, učitelka ZŠ Hulín

Nové knihy školní knihovny

Představujeme vám nové tituly, které  
zpestří výběr naší školní knihovny. Bylo za-
koupeno 132 knih.

To vše díky zapojení školy do Aktivity  
projektu Inkluze v ZŠ Hulín, z výzvy OP VVV  
č. 02_16_022 Podpora škol formou projek-
tů zjednodušeného vykazování - Šablony 

pro MŠ a ZŠ I. Cílem byla realizace čtenář-
ského klubu pro žáky základní školy. Měla 
formu volnočasové aktivity a vedla k rozvoji 
klíčových kompetencí. Umožňovala vedle 
rozvoje žáků i profesní rozvoj pedagogických 
pracovníků. 

Přijď a možná přivoníš a otevřeš příběh  
jako první. Ná-
vštěvní hodiny  
jsou zveřejněny 
na webu školy. 
A není to jediné 
překvapení pro 
čtenáře. Knihov-
na v budově pa-
vilonu 1. stupně 
základní školy se  
vám již brzy před- 
staví ve zbrusu 
novém kabátku. 

Snad se vám 
bude líbit!

Daniela Naučová 
učitelka ZŠ Hulín

INZERCE
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Dny babího léta v družinceDRUŽINA

S novým školním rokem jsme měli to po-
těšení přivítat 43 nových prvňáčků. Aby jejich 
začlenění, nalezení nových kamarádů napříč 
ročníky bylo snazší, uspořádali jsme sportovní 
odpoledne. Na hřišti balóny létaly tam a sem, 
dětské nožky skákaly mrštně přes švihadlo  
a nejedna holčička soutěžila o to, zda právě 
ona vydrží co nejdéle s kruhem kolem pasu. 

Sport je důležitý, ale bezpečí také. Proto 
jsme koloběžkové odpoledne spojili s osvoje-
ním pravidel pohybu na silnicích. Sešlo se tu 
asi 60 nadšených jezdců, kteří poctivě dodržo-
vali přednost, také zastavovali na „stopkách“.

V družince se však kromě sportovních 
výkonů děti rozvíjejí i jinými směry. Pomo-
cí divadelního vystoupení „Boudo, budko“, 
které si připravili naši třeťáci, přiblížili, jak 
jsou důležité vzájemná spolupráce, souznění, 

přátelství nejen mezi 
lidmi, ale i zvířátky.

Myslím, že nejedno 
oko si všimlo, že venku 
se listí zbarvilo všemi 
barvami. Sluníčko pře-
stává tolik hřát. Ano,  
je tu babí léto, podzim. 
Vlaštovky se pomalu 
chystají k odletu, ale  
za zdmi školní družin- 
ky nám bude stále ve- 
sele švitořit 120 „na-
šich vlaštoviček“ - hol- 
čiček a chlapců. 

Eva Formánková  
vedoucí vychovatelka ŠD

STŘEDISKO  
VOLNÉHO ČASU Příměstský tábor Robinsoni

Horké letní prázdninové počasí jsme si 
užívali se Střediskem volného času. Putovali 
jsme indiánskou stezkou po krajích známých 
i neznámých. 

Navštívili jsme Pravčické zemědělské mu-
zeum, kde nás seznámili s historickým nářa-
dím i vybavením. 

Díky Kovozoo ve Starém Městě již víme, 
co s odpadem, a jaké krásy z odpadků mo-
hou vzniknout. V archeoskanzenu Modrá nás  
vtáhli do života slovanských lidí. 

Osvěžili jsme se v biotopu Živá voda, kde 
jsme také prozkoumali život ve vodě a vodní 
živočichy. 

Díky horkým dnům jsme neopomněli ani 
koupání na místím koupališti, kde jsme také 
zakončili naše indiánské putování. Na účast- 
níky tábora tam čekal indiánský poklad.  
Těšíme se na další prázdninové radovánky  
ve školním roce 2018/2019. 

pracovníci SVČ Hulín

Sportovní odpoledne

Na začátku školního roku využíváme poslední slunečné dny, a tak jsme v rámci odpolední 
činnosti uspořádali „Sportovní odpoledne“. Společně jsme závodili s autíčky, nervy nám drá-
sala hra Kuba a napětí by se dalo krájet při pétanque. Odpoledne jsme ukončili slavnostním 
„Hurá!“ a sladkou odměnou.

pracovníci SVČ Hulín

Pracovníci SVČ  
navštívili školu

 Zahájení nového 
školního roku je vždy 

provázeno starostmi 
rodičů nejen o to, 
aby jejich ratolesti 
zdárně prospívaly 
ve škole, ale aby se 

rozvíjely i mimo ni. 
Ve středu proběhl v základní škole Hulín 

nábor do osvědčených, ale také zcela nových 
a neokoukaných kroužků.

Nabízíme zájmové kroužky, např. DEBRU-
JÁR, KERAMIKA PRO ZAČÁTEČNÍKY I PO- 
KROČILÉ, MALÝ ZDRAVOTNÍK, DÍVČÍ 
KLUB, KARATE, RYBÁŘSKÝ KROUŽEK,  
TVOŘÍLEK, SPORTÍK aj. pro děti ve volném 
čase, a to v prostředí dobré party se zkušeným 
vedením. 

I těm nejmladším nabízíme možnost zís-
kat užitečné schopnosti, jakými jsou kreativi-
ta, týmová spolupráce či pocit odpovědnosti 
za svěřený úkol. Těšíme se na 1. říjen, kdy 
kroužky začnou.

pracovníci SVČ Hulín
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HULÍNSKÉ SVATOVÁCLAVSKÉ HODY 2018

Sváteční mše v kostele Sv. Václava v Hulíně

Letošním Svatováclavských hodům v Hulí-
ně i přes chladné předchozí dny počasí jenom 
přálo. Na prosluněné náměstí zavítaly davy lidí. 
Hody byly zahájeny tradiční svatováclavskou 
mší v kostele sv. Václava, od kterého šel průvod 
až na samotné náměstí, kde na přihlížející čekal 
bohatý program. Mohli zhlédnout vystoupení 
mažoretek Kontrasty Hulín, hulínských Haná-
ků, vtipnou scénku žen ze Spolku zdravotně 
postižených Hulín, dobovou módní přehlídku  
a k tomu všemu hrála DH Hulíňané. Kromě hu- 
línských organizací a spolků se představili 
na náměstí i z Muzea Harley pub Otrokovi-
ce s nejrůznějšími modely motocyklů značky 
Harley Davidson. Milovníci Dakar rallye se 
mohli pokochat výstavou dvou dakarských 
speciálů týmu OFFROADSPORT.CZ. 

Odpolední program pokračoval v letním 
kině, kde se nejprve představil kouzelník Ri-
chard Nedvěd, který svým představením jako 
první přeplnil celý areál letního kina. 

Stejná návštěvnost se udržela i na energic-
ké vystoupení Petra Rezka s kapelou. 

Na závěr Svatováclavských hodů, kdy už 
letní kino praskalo ve švech, se představila 
Olga Lounová také se svou kapelou. Známá 
zpěvačka rozproudila dav, zpívala své písně 
mezi diváky, vzala si několik dětí k sobě na pó- 
dium a po skončení koncertu se ochotně a tr- 
pělivě s každým vyfotila a podepsala všem svá 
cédéčka. 

Děkujeme všem, kteří přišli a užili si s námi  
příjemný sváteční den.

redakce

Především děti si užívaly na kolotočíchSDH Hulín, SDH Záhlinice a  Myslivecké sdružení Rovina Hulín při slavnostním nástupu

Slavnostní průvod od kostela sv. Václava na náměstí Míru
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Dopolední program na náměstí

Milovníci Dakar rallye  si prohlédli  dva dakarské speciály  
týmu OFFROADSPORT.CZ

Vystoupení Mažoretek Kontrasty HulínTaneční vystoupení seniorek ze Spolku zdravotně postižených Hulín

Vystoupení Hanáků z Hulína

Módní přehlídka Muzea Nejen hraček Hulín Přehlídka motocyklů značky Harley Davidson z  Muzea Harley Pub Otrokovice
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Více fotografií na www. mkchulin.cz, www.hulin.cz  a na www.facebook.com/MestoHulin • Foto: L. Polišenská

Odpolední program v letním kině

Skvělé vystoupení komika a kouzelníka Richarda Nedvěda

Olga Lounová rozproudila svojí show mladší i starší ročníky. Nekonečná fronta na podpisy a CD svědčila o tom, že Olga právem patří mezi pěvecké hvězdy.

Nestárnoucí Petr Rezek rozezpíval svými hity zcela zaplněné letní kino, podpisy rozdával s vřelým úsměvem

Děkujeme za návštěvu na Svatováclavských hodech 2018 v Hulíně. Pracovníci MKC Hulín
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V krásnou slunečnou neděli 9. 9. 2018 se u nás v Chrášťanech konaly hody. Pří-
pravy začaly hned ráno, kdy bylo třeba nachystat sezení a stan u kapličky, posezení  
pod pergolou na návsi a občerstvení pro následné hodování. Od oběda začala paní Ko-
nečná oblékat zájemce do krojů a měla plné ruce práce. A že nás krojovaných nebylo 
málo, hned se celá vesnice rozzářila krásou krojů. Tímto chceme všichni paní Konečné 
poděkovat za její ochotu kroje nachystat a půjčit.

Kolem druhé hodiny vyšel krojovaný průvod s panem farářem od domu Černoc-
kých ke kapličce, kde P. Jiří 
Kopřiva sloužil tradiční 
hodovou mši. Kázání bylo 
velmi poučné a srdci blíz-
ké pro všechny zúčastněné.  
Po mši se u kapličky rozdá-
valy hodové koláčky, které 
nám upekla paní Hoffman-
nová z Hulína. Následně 
bylo pod pergolou na návsi 

pro všechny příchozí připravené další občerstvení. Celé odpoledne a večer se přítomní 
dobře bavili u dobrého Záhlinického piva a grilovaného masa. A tak to má být, lidé se 
mají setkávat a trávit společně chvíle, aby vesnice žila. 

Na závěr bychom ještě chtěli poděkovat manželům Černockým, díky kterým se 
nejen hody, ale i jiné akce v Chrášťanech opět konají. 

Zdeňka a Roman Dutkevičovi

NAŠE MALÉ CHRÁŠŤANSKÉ HODY

DĚTSKÝ KLUBÍK ZŠ HULÍN

Snažíme se pomoci rodičům, kteří jsou vytížení a jejich pracovní doba končí v pozdních odpoledních hodinách. U nás ve škole se ote-
vřel Dětský klubík, kde děti mohou trávit čas od 16.00 do 18.00 hodin. Vznikl nádherný prostor pro relaxaci, tvoření, hudbu, malování 
nebo přípravu na vyučování. 

Těšíme se na děti a věříme, že pomůžeme nejen rodičům, ale i vytvoříme klidné místo  
pro odpolední činnosti dětí.

To vše díky tomu, že škola zareagovala na výzvu MAS Jižní Hané: Prorodinná opatření I., kte-
rá je zaměřena na podporu zaměstnanosti.                              Irena Janů, zástupkyně ředitele ZŠ Hulín
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MĚSTSKÉ  
KULTURNÍ CENTRUM Hulínská Beatlemania opět v Hulíně

Společně na jednom pódiu vystoupili Pěvecký sbor Smetana, dechová hudba Hanačka a rocková kapela Toujours v sobotu 1. září na náměstí 
v Hulíně. Počasí jako v Liverpoolu umocnilo náladu účastníků koncertu. Zazněly nejznámější hity skupiny Beatles. Poděkování patří především 
interpretům, kteří v tomto nevlídném počasí skvěle zahráli, a také všem návštěvníkům, kteří si koncert užili. 

Text: redakce, foto: Lidka Polišenská

Cestovatel Ladislav Zibura v Hulíně

Už nikdy pěšky po Arménii a Gruzii. 
Tak zněl název cestovatelské besedy mla-
dého osobitého cestovatele LADISLAVA 
ZIBURY, který se vydal v pořadí již na 
třetí pěší pouť po světě. Tentokráte do 
zmíněné Arménie a Gruzie, kde nebylo o 
zážitky a zajímavá setkání nouze. Z pěší 
poutě se stala místy cyklopouť či autostop, 
ale to Ladislava Ziburu nerozhodilo. Jak 

sám říká: „Vše v živo-
tě řeším humorem.“ 
Stejně tak svým hu- 
morem a vtipným poví- 
dáním o svých zážitcích  
a zkušenostech z cest 
bavil plné letní kino 
návštěvníků, kteří byli 
do vyprávění ponořeni 
až „po uši“.

redakce  

Úspěšná sezóna Letního kina Hulín

Děkujeme všem návštěv-
níkům Letního kina Hulín, 
že nám zachovali přízeň a v 
letošní letní filmové sezóně 
do našeho kina zavítali. Pod-
pořili tak opět tradičně úspěš-
nou návštěvnost. Odehrálo 
se celkem 20 filmů a do kina 
zavítalo téměř 1700 návštěv-
níků nejen z Hulína, ale ze 
širokého okolí. Jsme rádi, že 
vás filmy baví, a proto se po-
kusíme vám i během roku na-
bízet zajímavé snímky s pro- 
mítáním na velkoplošném 
plátně v sále Městského kul-
turního centra Hulín. Bude-
me se na vás těšit.

Zdeněk Štokman  
ředitel MKC Hulín
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SPORT Hledáme posily do fotbalu  
aneb Ideální pohybový kroužek za málo peněz

Tímto článkem chci aktivně oslovit všech-
ny hulínské rodiny, kterým není lhostejné, 
jestli jejich děti mají pohyb. Začíná nový škol-
ní rok, což je ideální doba zamyslet se nad tím,  
kde nechat naše ratolesti po škole vybít ener-
gii. Nechci propagovat sport jako takový,  
to má dělat stát, zodpovědné organizace. 
Chci se ale podělit o osobní zkušenost z hu-
línského fotbalového klubu a vyzvat podobně 
smýšlející rodiče, aby se přidali – aby poslali 
své děti vyzkoušet si místní fotbal.

Můj syn je třetím rokem členem fotbalo-
vého klubu Spartak Hulín a já mám radost, 
když vidím, jak ho fotbal baví a formuje. Ač-
koliv sama nejsem sportovní typ, za což se kaji 
celý život, mám upřímnou radost, že se moje  
dítě „hýbe“, a to tou nejpřirozenější formou. 
Všichni hledáme ty nejlepší kroužky, ve kte-
rých naše děti vyniknou. A vedle toho hledá-
me formu zdravého pohybu, aby jen neseděly 
u mobilů nebo před televizí. Dítě nemusí být 
hned závodní gymnasta, basketbalista nebo pla-

vec. Ale může dostat dobrý základ v nejoblíbe-
nějším sportu, kde se pravidelně vyběhá a vyřá-
dí. Běh je přece tím nejpřirozenějším pohybem!

Už několik let se dělá velké promo běhání  
dospělých. Sledujeme reklamy na běžecké oble-
čení, výbavu. Proč ale nikdo nepodporuje po-
dobnou aktivitu u dětí? Pro ně se nehodí bez-
cílný běh, ale běhání, které dává smysl. Přihrát, 
spolupracovat, dát gól. V tom je fotbal geniální 
– propojuje pohyb s myšlením! A další benefity.

Dnešní kroužky jsou často drahé. Zápisné do 
fotbalového klubu je přitom symbolické a dítě 
nepotřebujete téměř žádné vybavení, kromě 
dobrých kopaček a tréninkového míče. Řada 
sportů je o tolik nákladnější. Vezměte jen výba-
vu pro malé hokejisty (tím nechci demotivovat, 
i hokej je skvělý). Kromě toho jsou děti vyjma 
zimy celou sezonu venku na čerstvém vzduchu. 
A věřím, že uznáte, že je velkou vý-
hodou mít daný sport v místě bydliš-
tě. Málokdo rád „taxikaří“ a vozí děti  
po kroužcích v okolí. Proto využijme, 
co nám naše město nabízí!

Přidám ještě jeden velmi osobní po-
hled. Fotbal je skvělý pro celou naši ro-
dinu. Znáte to. Děti rostou rychle před 
očima, proto kvitujeme každou společ-
nou aktivitu, společně strávený čas. Když 
jdeme na trénink, jedeme na nedělní 
zápas, baví nás to. Podporovat syna, 
poznávat kluby a sportoviště v okolí.  
Potkávat se s ostatními rodiči. Bezpeč-

ně vím, že tyhle společné zážitky a hezké moment-
ky z nich nám nikdo nevezme.

Fotbal vás nemusí nadchnout, ale doporu-
čuji ho vyzkoušet. Když to vaše dítě nebude 
bavit, zkusí jiný sport. A když ho to takzvaně 
chytne, zabavíte se i vy. Ve Spartaku v sou-
časnosti probíhá nábor, týmy hledají nové 
posily ke stávajícím hráčům. My rodiče chce-
me aktivně pomoci, podpořit trenéry v jejich 
skvělé a záslužné činnosti. Proto oslovujeme 
všechny zájemce, především žáky 1. stupně, 
aby se přišli v průběhu září podívat na sta-
dion na tréninky (později budou probíhat  
ve školní tělocvičně). Tam se dozví od trenérů 
vše potřebné, nebo se lze informovat přímo 
ve sportovním klubu Spartak. Osobně se tě-
ším, až budu na hřišti potkávat víc nadšených 
hráčů a hráček v kopačkách a s míčem.

Petra Štrofová

INZERCE
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ROZHOVOR Školník ze staré školy

Poslední týden v srpnu došlo na dvoře 
Městské knihovny v Hulíně ke strhnutí domku 
přiléhajícího k tělocvičně, kde během doby, kdy 
se v budově nacházela škola, sídlil školník. Do-
meček byl shozen kvůli špatnému stavu a navíc 
by překážel plánované obnově dvora, knihovny 
a zřízení relaxační zahrady. Z tohoto důvodu 
jsme se rozhodli oslovit posledního školníka, 
který v domečku bydlel, pana Vladimíra Prnku. 
Jako školník působil na Základní škole J. A. Ko- 
menského na ulici Víta Nejedlého (dnes dr. 
Stojana) 23 let. Společně s námi zavzpomínal  
na své tehdejší zaměstnání i obydlí. 

Odkdy jste působil na základní škole jako 
školník?

Než jsem přišel do Hulína, tak jsem pra-
coval v Zadrevu v Morkovicích s acetonem.  
A jelikož to byla velmi náročná práce na dý-
chání, tak mi lékař doporučil, že bych už to 
neměl dělat. Tak jsem šel na nábor a hledal 
nějaké jiné uplatnění. Do Hulína jsme přijeli 
1. ledna 1963, a když jsem ten domek uviděl, 
chtěl jsem se otočit a jet zpátky. Stěny byly vlh-
ké, část domečku byla udělaná z bývalého chlé-
va. Přišel i předseda národního výboru pan 
Zelinka a pan Michálek, ředitel školy, a pře- 
mlouvali mě, abychom zůstali, že škola potře-
buje pořádného školníka, jelikož se to před 
námi hodně střídalo. Navíc nám bylo slíbeno, 
že do dvou let bude postavený nový, zdravot-
ně nezávadný byt nad tělocvičnou, kterého 
jsme se ale nikdy nedočkali. Nakonec jsme 
tedy zůstali a hned další den, 2. ledna 1963, 
mi začínala práce školníka.
Jak byl Váš domeček uzpůsobený?

Když jste vstoupila dovnitř, tak jste se na-
cházela v menší předsíni. Měli jsme dva menší 
pokoje, kuchyň, na konci bytu byla koupelna, 
ovšem do ní jsme si museli nosit vodu ze studny 
a následně ji ohřívat. Za koupelnou byl suchý 
záchod, který představoval asi největší problém 
bytu. Na druhém konci bytu jsme měli komoru. 
Topili jsme v kamnech, ale opět nám bylo slí-

beno, že nám do domečku zavedou plyn, když 
se bude zavádět do školy. Dokonce jsem sám 
vysekával rozvody, aby se ten plyn mohl zavést. 
Tehdy jsem to nedostal ani zaplacené, ale říkal 
jsem si, že to dělám i pro sebe, že se mi ulehčí 
práce. Nakonec ze zavedení plynu do domku 
sešlo, jelikož se usoudilo, že to nemá cenu, když 
se bude přistavovat nový byt nad tělocvičnou. 
Stejné to bylo i s vodou, ta byla zavedena také 
pouze do školy. Následně nám ale bylo dovole-
no se po provozu školy chodit sprchovat tam. 
Tím to pro nás bylo jednodušší, nemuseli jsme 
nosit tolik vody. Nábytek jsme si přivezli vlastní, 
ale ten nám tam nepasoval. Použili jsme tedy, co 
se dalo, a zbytek se musel dokoupit. K domečku 
jsme měli vlastní dvorek, kde jsme měli králíky, 
kačeny a pěstovali tam různé bylinky a květiny.
Jak to dopadlo s novým bytem nad tělocvič-
nou?

Když přišla inspekce do školy, tak se šli 
podívat i na náš byt. Hned se dalo do zápi-
su, že naše bydlení je zdravotně nevhodné.  
Na okrese se tehdy našly peníze na zbudování 
nového bytu nad tělocvičnou, které byly měs-
tu poslány. Když jsem se ovšem za nějaký čas 
setkal s panem Jablůňkou, který pracoval na 
okresním národním výboru, tak se mě zeptal, 
jak se nám žije v novém bytě. Když jsem se mu 
sdělil, že se nic nezměnilo a my pořád obývá-
me náš starý byt, začalo se zjišťovat, na co tedy 
byly peníze využity. Zjistilo se, že město usou-
dilo, že není nutné stavět nový byt, a za přišlé 
peníze nechalo udělat nové chodníky.
Jak se vám tam žilo?

Ať bydlíte kdekoliv, je to vždycky o rodině. 
Musím podotknout, že i přestože byl domek 
zdravotně nevhodný, nacházel se v krásném 
prostředí s krásnou zahradou, velkým dvo-
rem a byl příjemně schovaný za školou. Sou-
sedské rozepře a spory jsme vůbec neznali. 
Mělo to i takovou výhodu, že nás podle ad-
resy nikdo nenašel, protože škola měla hlavní 
vstup z tehdy Nejedlého ulice 375 (dnes Dr. 
Stojana), ale my, protože jsme chodili zadní 
bránou, jsme měli adresu Komenského 375. 
Takže pokud dotyčný nevěděl, že bydlíme ve 
škole, tak nás nikdy nenašel. Naše děti moh-
ly pobíhat venku na dvoře, do školy to měly 
blízko a celkově na dětství rády vzpomínají. Z 
tohoto hlediska se tam žilo hezky.
Jak probíhal takový typický den školníka?

Vstával jsem ve čtyři hodiny ráno a šel jsem 
zatopit. V každé třídě byla kamna, ve kterých 
se muselo ráno zatápět, takže jsem nejprve 
musel roznést uhlí ze sklepa do všech míst-

ností. Celkem bylo ve škole i školce asi 18 ka- 
men. Poté, co se do školy zavedl plyn, jsem si 
mohl o hodinu přispat a vstával jsem až v pět. 
Potom jsem šel pustit děti do školy. Následně 
jsem vyřídil vše, co pan ředitel potřeboval,  
a zároveň jsem zašel pro poštu. Dokonce jsem 
měl na starost i vyplácení výplat. No a samo-
zřejmě jsem se staral o údržbu školy, takže 
cokoli bylo potřeba spravit, jsem spravil, mu-
sel jsem se částečně podílet i na úklidu, staral 
jsem se třeba o mytí oken. V zimě jsem od-
hrnoval sníh kolem školy, v létě jsem měl na 
starost údržbu jejího okolí. Odpoledne jsem 
potom dohlížel na chod tělocvičny, jestli je 
tam ten, kdo tam má být, a jestli je vše v po- 
řádku. Vedl jsem některé volnočasové akti-
vity pro mládež a pomáhal jsem cvičencům 
při cvičení. Provoz tělocvičny většinou končil 
až kolem osmé hodiny večer a pak mi teprve 
skončil pracovní den.
Jaké volnočasové aktivity jste vedl?

Dřív jsme bydleli v Počenicích, a tam se 
hodně sportovalo. S bratrem jsme tam vytvá-
řeli různorodé skupinky a začali skupinově 
cvičit. V každé skupince byli dospělí, děti i se-
nioři dohromady. Dělali jsme různé formace, 
stojky, salta a objížděli jsme s tím okolí. Na to 
jsem navázal v Hulíně, kde jsme sice skupi-
nově necvičili, ale vedl jsem šachový kroužek,  
o který byl takový zájem, že jsem vedl tři sku-
piny třikrát v týdnu, hrál fotbal a pomáhal cvi-
čencům při cvičení apod. Sportovně jsem byl 
aktivní i v důchodu. Ještě v mých osmdesáti 
letech chtěli, abych s nimi jezdil po šachových 
turnajích. Ovšem já jsem tehdy o víkendech 
dělal stavební dozor, když se stavěla Družba, 
tak mi na to už nezbýval čas. Za práci s mlá-
deží jsem byl dokonce vyznamenán resortním 
vyznamenáním od ministra školství.
Poslední otázku bych rád položil Vaší dceři: 
Jak Vašeho tatínka vnímala tehdejší mládež?

Tatínek zůstal v paměti mnoha tehdejších 
dětí, kteří na něj rádi vzpomínají. Nikdy na 
nikoho nekřičel, neřekl křivého slova, ani ni-
komu nedal facku. Měl přirozenou autoritu  
a mnoho kluků s úsměvem vzpomíná, jak s ni- 
mi dokázal v klidu řešit různé problémy. 
Dnes se nejde daleko k vulgarismům, ale 
nepamatuji si, že by je tatínek někdy použil.  
Doteď umí mluvit i o nejhorších věcech slušně.

Chtěli bychom poděkovat panu Prnkovi a jeho  
dceři Libuši za poskytnutí rozhovoru, přejeme 
jim pevné zdraví a rádi je uvidíme při slavnost-
ním otevření budoucí relaxační zahrady.

redakce

současný stav

demolice domečku
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VÍTE, ŽE... 

Víte, že…
•	 přibližně	80%	vody	v	domácnosti	spotře- 
 bujeme na splachování?
•	 spotřebu	 vody	 ve	 splachovači	 můžeme	 
 omezit například vložením PET láhve  
 s vodou?
•	 většina	našich	plazů	a	obojživelníků	se	již	 
 chystá k zimnímu spánku?
•	 na	loukách	již	kvetou	ocúny	jesenní?
•	 v	 České	 republice	 bylo	 zjištěno	 celkem	 
 89 druhů savců?
•	 na	mokřadu	Bašňov	u	Střížovic	byl	v	srp- 
 nu pozorován u nás šířící se šakal obecný?
•	 hlízy	 slunečnice	 topinambury	 jsou	 jedlé	 
 i za syrova?
•	 na	 rybnících	 a	 podél	 řek	 je	 nyní	 možné	 
 díky nižšímu stavu vod pozorovat na tahu  
 řadu bahenních ptáků, bekasíny, čejky,  
 vodouše, jespáky a další druhy?
•	 piskoři,	 karasi	 a	 líni	 jsou	 schopni	 přežít	 
 i ve vodě s malým obsahem kyslíku?
•	 je	v	každém	věku	dobré	učit	se	od	starších	 
 lidí?

S úctou Váš Pavel K. Šálek
Český svaz ochránců přírody ZO VIA Hulín

ZAJÍMAVOST

Stačí začít u sebe

V minulém čísle jsem vám představila nově propukající životní styl 
ZERO WASTE a dala vám pár tipů, jak šetřit vodou. Tentokrát se za-
měřím na způsoby ekologičtějšího nakupování potravin. 

Ještě před rokem jsem si z každého nákupu v obchodě přinesla domů 
několik mikrotenových sáčků s ovocem, pečivem, mraženými potravi-
nami či oplatky, a samozřejmě igelitovou tašku, protože jsem si pokaž-
dé zapomněla vzít některou z těch, co už mám doma. Tím pádem nám 
doma už přetékal šuplík naplněný těmito pytlíky a igelitkami a já pokaždé 
přinesla další a další. Poté, co jsem se začala zabývat produkcí vlastního 
odpadu, jsem se pozastavila nad svým hromaděním zbytečných plastů  
v podobě sáčků a tašek, a snažila jsem se najít způsob, jak se tohoto zlo-
zvyku zbavit. Na internetu jsem našla různé ekologické pytlíky na potra-
viny, které si stačí vzít s sebou na nákup a ovoce či pečivo ukládat opako-
vaně do nich. Ovšem tehdy se mi nechtělo moc utrácet za eko sáčky, tak 
jsem se rozhodla, že si ušiji vlastní. V second-handu jsem koupila starou 
záclonu za 29,- Kč a z ní ušila asi 10 pytlíků. Je pravda, že záclonové pyt-
líky se hodí spíše na ovoce a zeleninu, pečivo se do nich dává podstatně 
hůř, a proto jsem na pečivo zvolila bavlnu. Pokud umíte šít a budete chtít 
ušetřit, můžete na své pytlíky použít jakoukoliv látku, kterou máte doma, 
třeba i staré oblečení nebo povlečení. Pak už jen stačí si vzpomenout  
a vlastní pytlíky si vzít s sebou na nákup společně s vlastní taškou, nejlépe 
plátěnou či síťovkou, která se opět vrací do módy, nebo třeba i igelitovou 
– když ji budete používat víckrát, je to lepší, než kdybyste pořád kupo-
vali nové a nové. Dále si pak do obchodu můžete nosit vlastní dózičky  
na uzeninu, sýry, saláty či pomazánky. Úskalí ekologického nakupování 
je v tom, že ze začátku se může stát, že na vás všichni budou divně zírat, 
nejen další nakupující, ale i prodavačky. Budete totiž dělat něco neobvyk-
lého, na co lidé nejsou zvyklí. Ale zatím se mi nestalo, že by mě někdo 
odmítl kvůli tomu obsloužit, a to jsem nakupovala i v supermarketech. 
Navíc v Hulíně v samoobsluze LUKO jsem vám už připravila půdu, kdy 
si paní prodavačky zvykly, že tam chodí takový „blázni“ jako já. Dnes už 
existují i tzv. bezobalové obchody, kde nakoupíte všechno, přes potra-
viny, kosmetiku či čistící nebo prací prostředky, bez jakéhokoli obalu. 
Do těchto specializovaných obchodů si zákazník nosí vlastní dózičky, 
zavařovačky či sklenice, do kterých si sám odsype či odlije tolik, kolik 
potřebuje. Bezobalových obchodů je ale v Čes-
ké republice zatím málo a nejbližší, pokud je mi 
známo, se nachází v Brně. Třeba se někdy tako-
vý obchod otevře i v Hulíně nebo v jeho okolí.

E. Koukalová

PODĚKOVÁNÍ

INZERCE
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Active Learning Základní škola, s. r. o., otevřela

3. 9. 2018 svým historicky prvním 12 školákům a 21. 9. 
slavnostním ceremoniálem oficiálně všem těm, kterým je 
vděčná za to, že během celé té „zakládací“ cesty byli se svou 
pomocí v daný moment skutečně „na pravém místě“. A to,  
co se ještě nedávno zdálo nemožné, pomohli proměnit v dneš-
ní realitu. 

Děkujeme obzvlášť panu starostovi Romanu Hozovi, za-
stupitelům města Hulína paní ředitelce ZŠ Hance Fuksové  
za projevenou vstřícnost, dobrou vůli a praktickou podporu. 
Samozřejmě všem rodinám prvních žáků, našim rodinám, 
přátelům, řemeslníkům, úředníkům...

Kéž je Active Learning ZŠ školou přesně takovou, o jaké 
jsme pro děti z Hulína a okolí před pár měsíci jenom snili. 

Ivona a Richard Dalziel 
zakladatelé

INZERCE
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VZPOMÍNKA

Dne 8. 10. 2018  
vzpomeneme 5. smutné výročí úmrtí

pana 
JOZEFA LUKÁŠÍKA

S láskou stále vzpomínají manželka,  
dcery a syn s rodinami. 
Kdo jste ho měli rádi,  

vzpomeňte s námi.

Karel Chytil 1943
Milada Marušáková 1957
Václav Sýkora 1941
Ladislav Šebík 1944
Vlastimila Skříčková 1938
Rostislav Koutný 1936

OPUSTILI NÁS

Měl jsi život rád, chtěl jsi ještě žít, 
přišla nemoc zlá a musel jsi odejít.

Dne 18. října 2018 by se dožil 85 let 

pan ALOIS KRČMÁŘ  
z Hulína. 

S láskou stále vzpomínají manželka Marie, 
dcery Ivana a Eva s rodinami,  

vnuci, vnučky, pravnučky a pravnuk.
Kdo jste ho znali a měli rádi, vzpomeňte s námi.

Kdo Tě znal, vzpomene,  
kdo Tě měl rád, nezapomene. 

Díky za to, čím jsi nám v životě byl, 
za každý den, který jsi pro nás žil. 

Dne 5. října 2018  
vzpomeneme 5. výročí úmrtí

pana 
JIŘÍHO POKOJE.

S láskou vzpomíná manželka Eva,  
dcery Andrea a Jana s rodinami. 

Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

Kdo v srdci žije, neumírá…
Dne 12. října 2018 vzpomeneme 

15. výročí úmrtí
paní 

MARIE POLÁKOVÉ.
S láskou vzpomíná manžel,  

děti s rodinami a sestra. 
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi. 

Miloval jsem všechny, já chtěl s vámi žít, 
nezlobte se na mne, já nechtěl odejít. 

Dne 15. října 2018  
vzpomeneme 10. výročí úmrtí

pana 
LUDVÍKA SVOBODY.

8. září by se dožil 75 let.
S láskou vzpomíná manželka,  

dcery s rodinami a syn. 
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi.

Dne 18. října 2018  
vzpomeneme 2. výročí úmrtí

pana 

VLADIMÍRA TOMANA.
S láskou vzpomíná  

manželka a maminka.
Kdo jste ho znali, vzpomeňte s námi. 

Dne 6. října 2018  
vzpomeneme 4. výročí úmrtí

pana 
ZDEŇKA UHERCE.

S láskou stále vzpomínají manželka  
a synové s rodinami.

Odešels, utichl dům i zahrada,  
není za tebe, dědečku, náhrada. 

Slepičky, kočičky i pes,  
volají kdes, hospodáři, kdes? 

Ale nejvíc je smutno těm,  
kterým se zbořil velký sen,  

že tě budou kolem sebe stále mít,  
že dokážeš poradit, pohladit. 

Děkujeme ti za lásku, co jsi nám dal. 
Půl našich srdcí sis sebou vzal.

Dne 26. září 2018 uplynuly čtyři roky od úmrtí mého manžela,

pana ANTONÍNA RYGÁLA st. 
z Hulína. 

S láskou stále vzpomíná manželka Marie.

 Nechtěl jsem odejít,  
tak moc jsem chtěl s Vámi být. 
Jak zlomený kvítek jsem pad  

a nestačil už zavolat. 
Sbohem buďte drazí,  

odešel jsem, odkud se už nevrátím.
Dne 26. září 2018  

uplynuly čtyři roky od úmrtí  
mého syna a našeho tatínka 

pana ANTONÍNA RYGÁLA ml. 
z Hulína. 

S láskou stále vzpomíná maminka Marie a děti s rodinami.



19

Hulíňan

Měsíčník Hulíňan vydává město Hulín, IČ: 00287229, Hulín, nám. Míru 162.
Periodický tisk územního samosprávného celku.

Registrováno u MK pod registračním číslem MK ČR E 12041 
Adresa redakce: Informační centrum, náměstí Míru 123, 768 24 Hulín 

Telefon redakce IC: 735 708 266, telefon redaktor: 604 293 081, e-mail: hulinan@hulin.cz
Odpovědný redaktor: Zdeněk Štokman, redakce: Jarmila Zakravačová, Erika Koukalová

 Tisk: PRCEK & SPOL., s. r. o., Kroměříž,  korektury: Mgr. Pavla Červená, 
náklad 3.050 kusů. Vydáno: 15. 10. 2018  

Víte, jak prudce srdce tluče, 
když pohladí vás maminka? 

Když vás pak sevře do náruče, 
hřeje to jako kamínka!

14. září oslavila  
krásné životní jubileum 95 let 

naše maminka, babička a prababička
paní MILADA ZELINKOVÁ.

Všechno nejlepší, hodně zdravíčka, pohody 
a buď tady s námi ještě dlouho, maminko naše milá…

Přejí dcery Vlaďka a Milada s rodinami.
  Pravnouček Adámek Ti, prababičko, posílá velkou pusinku.

•	 Koupím	vzduchovku,	šroťák,	lis	na	ovoce,	
míchačku,	cirkulárku.	Tel:	605	509	730.

•	 Ing. DOSTÁL - GEODET - HULÍN. Pro- 
vádí veškeré zeměměřičské práce v ob-
lastech katastru nemovitostí a stavební 
geodézie. Tel.: 724 221 815.

•	Léčitelství a bylinkářství. Tel.: 606 051 026.  
Výklady z křišťálové koule a z karet, 
léčitelství a bylinkářství, poradenství.  
Tel.: 606 051 026. www.lecitelstvi-zdravi.cz.

•	 Oprava	 praček,	 myček,	 sušiček	 a	 sporá-
ků.	 ELEKTROSERVIS	 Marek	 Dolák.		
Tel.:	737	366	124.	PO	–	PÁ	8:00	až	16:00	hod.		
www.servis-dolak.g6.cz.

•	Montáž žaluzií, sítí, rolet, parapetů ven-
kovních i vnitřních, markýz. Volejte Ry-
benský Hulín. Tel.: 604 301 146.

•	Čalounictví ve vašem městě	-	přečalounění		
křesel,	 sedacích	 souprav	 a	 veškerého	 ná-
bytku.	Tel.:	702	844	603.

•	 PEDIKÚRA		
–	ALÁNOVÁ	LENKA.		
SOH	Nábřeží	1314.		
Tel.:	605	924	626.

•	 Prodám	zahrádku	za	Pilanou		
-	chatka,	pergola.		
Pozemek	300	m2.	

	 Tel.:	734	203	946.
•	 Pronajmu	DB	3+1	v	Břestě		
(naproti	 benziny	 ONO).		
1.	patro,	zasklená	lodžie,	
sklep,	 zahrádka.	 Volný		
od	1.	9.	2018.	Tel.	603	967	581.

•	 Prodám	levně	větší	množství	
nepoužitých	pálených	cihel.	
Rozměr	 24	 x	 29	 x	 12	 cm.		
Tel.	603	785	564.

•	 Intenzivní	 kurz	 němčiny	 pro	
začátečníky	a	mírně	pokroči-
lé.	Doučování	žáků	a	studentů.		
Tel.:	723	254	659.	

•	 Na	Zlínsku	hledám	bydlení.		
Tel.:	739	708	255	

•	 Koupím	byt,	může	být	i	v	původním	stavu.	
Tel.:	603	976	867

•	 Pronajmu	garáž	v	lokalitě	u	cukrovaru.		
Tel:	602	783	538.

•	 Staré	pivní	lahve	s	litými	nápisy,	starší	piv-
ní	sklenice,	tácky,	ohříváčky,	reklamní	ce-
dule,	dokumenty	a	fotky	z	pivovarů	a	hos-
pod,	a	také	předválečné	pohlednice	koupím	
do	sbírky.	Tel.:	734	282	08.

•	 V	Hulíně	nebo	jeho	okolí	koupím zahrád-
ku / zahradu	(popř.	hledám	její	dlouhodo-
bý	pronájem).	Tel.:	776	715	334.

•	Masáže	Romana	Zonová,	Dům	zdraví	u	Al-
berta,	po-pá:	8.30	-	17.30,	tel.	731	381	691.

•	 Prodám	jablka	bez	chem.	postřiků	a	ošetře-
ní.	Cena	za	kg	10,-	Kč.	Mob.:	739	009	813	

•	 Koupím	byt,	může	být	i	v	původním	stavu.	
Tel.:	732	535	575

•	 Hledám	 ke	 koupi	 rodinný	 dům,	 spěchá,	
platba	v	hotovosti	z	prodeje	bytu.	
Tel.:	737	730	312.

•	 Prodám	 levně	 3	 ks	 světlých	 dvoudveřo-
vých	skříní	+	nástavce.	

	 Tel.	číslo	721	488	884.
•	 Koupím	dřevené	sudy	od	vína	a	piva	a	de-
mižony.	Tel.	605	509	730.

•	 Prodám	parkety	na	topení	3	m2.	
	 Tel.:	605	509	730
•	 Lektorka	 němčiny	 nabízí	 výuku	 NJ	 pro	
začátečníky	 i	 pokročilé.	 Výuka	 zábavnou	
formou,	 jasné	 vysvětlení	 gramatiky,	 kon-
verzace	 k	 aktuálním	 tématům,	 příprava		
na	 státní	 maturitu	 a	 jazykové	 zkoušky	
ZERTIFIKAT	 DEUTSCH	 B1	 -	 C1.	 Po-
skytnu	vlastní	výukové	materiály,	není	nut-
né	si	kupovat	žádné	další	učebnice	ani	CD.		
Tel.:	736	102	473

ŘÁDKOVÁ INZERCE

BLAHOPŘÁNÍ

INZERCE

Dne 29. října 2018 
oslaví 90. narozeniny

naše maminka, babička, 
prababička a teta

paní 

MARIE ROSÍKOVÁ. 

Hodně zdraví, štěstí, lásky  
a božího požehnání  

přejí dcera Marie s rodinou,
synové Josef a Jiří s rodinou. 
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